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ÚVODNÍK STAROSTY
Vážení a milí spoluobčané,
končí třetí čtvrtina kalendářního roku a dětem už opět začala každodenní povinná školní
docházka. Na nás dospělé už pomalu může začít doléhat tlak blížících se vánočních svátků.        
V tomto podzimním čísle Pavlovických listů se s Vámi opět podělím o několik myšlenek, postřehů,
názorů a informací, které ve třetí čtvrtině roku 2023 jsou v naší obci aktuální nejen z pohledu
mého, ale i z pohledu současného zastupitelstva obce.

Postřeh první – vzhled obce, nakládání s odpady, energetika:  
K začátku školního roku jsme kompletně zrekonstruovali a patřičně označili všechny autobusové
zastávky v obci. Největších proměn se dočkala zastávka Rozcestí (soběchlebská zastávka), kterou
jsme rekonstruovali do původní „malované“ podoby. K tomuto byla použita nová technologie
vertikálního tisku s UV inkoustem. A to jak na tisk obrázků, tak i na tisk pro označení zastávek.
Dolní zastávka na „okružní“ prošla také radikální proměnou. Jistě jste si i všimli designové
výzdoby zastávek ve stylu ročních období. Za to velmi děkujeme ZŠ a MŠ Pavlovice u Přerova za
přispění SPŠ.  

Před kulturním domem je již dokončena výsadba i rekultivace ploch a již nyní můžeme shlédnout její podzimní podobu.
Musím opětovně poděkovat dvěma osobám, které se o tuto realizaci a následnou péči zasloužily: autorka projektu Ing. Petra
Vaculíková, Ph.D. a Naďa Pekařová s týmem zaměstnanců a brigádníků obce – praktická realizace a péče. Dále se budou
postupně omlazovat a vylepšovat výsadby a design jednotlivých míst v Pavlovicích i Prusínkách. Také byl rekultivován prostor
u ČOV I – „Radslavská“ včetně výměny posledních dřevěných sloupů na elektrické vedení v obci. Došlo i k pozemkovým
úpravám, konkrétně k narovnání pozemků. Začaly též částečné opravy místních a účelových komunikací v obci včetně
dokončení přepadového žlabu do „panského“ rybníka.

Od 1.7.2023 se naplno rozjel Motivační a evidenční systém obce pro nakládání s odpady (MESOH). Musím velice poděkovat        
a pochválit všechny občany Pavlovic a Prusínek, že se tento systém rozjel bez zásadních a velkých problémů, a my začínáme
sklízet plody tohoto rozhodnutí. Je za námi první kvartál v tomto režimu a já Vás seznámím s prvními čísly:
V roce 2022 se jeden svoz SKO (směsný komunální odpad) pohyboval mezi 6–7 tunami, v roce 2023 je to mezi 3-4 tunami.
Svoz plastů ve stejném kvartálu v roce 2022 byl 2,1 tuny, v roce 2023 je to 4,1 tuny a svoz papíru byl v roce 2022 v tomto
kvartálu 0,69 tuny a v roce 2023 je to 4,5 tuny. Musím ale podotknout, že celý svoz separovaného odpadu je na bedrech
obecních zaměstnanců a techniky včetně nového automobilu Iveco Daily - do 3,5t. Další komoditou, řešenou obcí, je směsný
kov a v budoucnu bude i sklo. Novou komoditou je navíc od 9/2023 i sběr starého textilu.  Kontejner je umístěn pod
hřbitovem  i v Prusínkách. Od 6. 10. 2023 se do našeho systému sběru separovaných odpadů mohou zapojit   i podnikatelské
subjekty.

Z hlediska energetiky se v naší obci podařilo dotáhnout hned několik dílčích projektů. Zde musím opět poděkovat předsedovi
stavební komise a životního prostředí Romanu Jurečkovi, který se na nich velkou měrou podílel. Je to natažení přípojky podél
fotbalového hřiště, dotažení rozvodu el. energie před park u hasičské zbrojnice a doplnění dvou světel VO (veřejného
osvětlení) pod bytovkami. Navíc, hlavně jeho zásluhou, se během jara 2024 dostane přívod el. energie i k panskému rybníku.
Obec také vypsala poptávkové řízení na dodavatele pro všechny druhy energií od 1.1.2024.  RO o tom bude v následujících
dnech rozhodovat.

Postřeh druhý – kulturní akce v obci: 
V obci se přes léto naplno rozjel kulturní život, který není omezen žádnými restrikcemi. 
Je potřeba poděkovat všem spolkům, škole, školce i občanům, že se nám zatím společně daří udržet velice vysokou laťku
těchto kulturně-sportovně-vzdělávacích aktivit. Vrcholem pro obec vždy bývají v tomto období Hodové oslavy a začátek
školního roku. Oslavy byly opět v 3 - denním režimu a musíme poděkovat sv. Petrovi, že kromě nedělní krátké bouřky, se vše
povedlo dle představ. Pavlovické letňáky 2023 také proběhly v pohodovém režimu, i když srpnové představení jsme museli        
o týden posunout. Zapojili jsme se aktivně také do projektu Audit Family Friendly Community (AFFC) – obec přátelská rodině.
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projekt „dešťovka“ je kompletně realizován a dokončují se vpustě a žlaby přepadu do panského rybníka a následně se
bude zpěvňovat místní komunikace,
kompletní dokončení oprav autobusových zastávek včetně označení i majetkového převodu na obec,
příprava projektové dokumentace ZŠ č.p. 90 (3. fáze) a dětského hřiště u ZŠ č.p. 133 (2. fáze),
rozvod el. energie a optického vlákna podél fotbalového hřiště (dokončeno včetně terénních úprav),
oprava vchodu do školní jídelny z POV Olomouckého kraje (finální fáze, realizace do 31.10.2023),
řidičské průkazy typu C pro dva členy JSDH obce (dotační titul Olomouckého kraje)-realizováno,
kompletní revize (elektro a hromosvody) všech obecních budov - realizováno,
spuštění nového webu v pilotním režimu – www.pavloviceuprerova.cz, probíhá optimalizace a doplnění nových funkcí,
nastartování nové etapy CZ-PL spolupráce (zahájení 10/2023),
žádost o dotaci na DA (dopravní automobil) pro SDH (realizace do 31.12.2025).

dotační titul MMR na opravu střech na ZŠ č.p. 133 a kulturním domě (výsledek 10/2023),
oprava školní kuchyně a jídelny (podání žádostí do dalších etap),
výsadba trnkové aleje (resp. sadu) na jiné lokalitě, a to u panského rybníka z důvodu komplexní pozemkové úpravy
(realizace 10-11/2023),
výběrové řízení (VŘ) na chodník do Prusínek) dokončeno, během poloviny 10/2023 bude podepsána smlouva s vítězem VŘ
(realizace do 30.6.2024),
podání žádosti v projektu - Třídíme odpady v Pavlovicích u Přerova na doplnění kontejnerových nádob, zpevnění         
a revitalizaci odpadových míst,
opravy a zateplení všech obecních budov v rámci projektů výzvy č. 37 a 38 - OPŽP (projektová dokumentace a energetické
audity),
dotační titul na opravu hřbitovní kaple (1-2/ 2023),
dodělání žlabů a úprava stavidla u panského rybníka (10-11/2023),
Audit Family Friendly Community (AFFC) – obec přátelská rodině – pilotní projekt prorodinné politiky Olomouckého kraje
(začátek 9/2023),
nastavení a provázání nového geodetického systému obce pro občany (bude zprovozněn pro občany v 10/2023),
povinnosti digitálně-technických map pro Olomoucký kraj (začátek 7/2024),
projektová dokumentace na rekonstrukci další etapy KD včetně šaten TJ Sokol a systému zálivky.

ano, pokud koupím novou popelnici na SKO (směsný komunální odpad), musím se stavit na OÚ ji očipovat,
ano, pokud mi dojdou pytle i nálepky, musím se stavit na OÚ pro nové zdarma, navíc dostanu pevnější pytel na
„kuchyňský kov“ (pozor: vedeme evidenci, kolik pytlů občan nebo podnikatel spotřeboval),
ano, popelnice na „kuchyňský kov“ bude i v Prusínkách,
ano, od 1.1.2024 bychom chtěli nastavit svoz SKO na 21denní cyklus (upřesníme dle dat ze systému MESOH),
ano, farma Čech otevřela u „salaše“ samoobslužný obchod s nepřetržitým provozem a prostor před salaší se bude dílče
revitalizovat,
ano, A. Skene bude mít v roce 2024 výročí 150. let od narození,
ano, pod bytovkou budou doplněny další 2 ks lamp veřejného osvětlení,
ano, komise stavební a životního prostředí pravidelně zasedá, řeší památné stromy a stromy, které si na k.ú. Pavlovice u
Přerova a Prusínky zaslouží speciální péči a údržbu, je potřeba opětovně poděkovat Mgr. P. Rejzkovi, který je v této komisi
hlavním „hybatelem“,
ano, probíhají pravidelné setkání zástupců v rámci Komplexní pozemkové úpravy k.ú. Pavlovice u Přerova a k.ú. Prusínky,
ano, lípa u MŠ je v havarijním stavu a rok 2023 je její poslední,
ano, 7 stromů podél komunikace do Prusínek půjde v období vegetačního klidu k zemi, kvůli výstavbě chodníku 
ano, opět během 11/2023 bude probíhat velkoobjemové štěpkování větví a klestí,
ano, prostor před ČOV I – Radslavská není parkovací místo, během 10/2023 dojde k patřičnému označení,
ano, prostor pod kostelem (šeříky a keře) ve směru ke škole č.p. 133 bude během 10-11/2023 proklestěn, 
ano, v 7/2023 bylo krupobitím a následným přívalovým deštěm způsobeny obci škody: střídačky TJ Sokol, autobusová
zastávka Prusínky a „peklo“ KD – vše se řeší v rámci pojištění nemovitostí obce,
ano, budou postupně zpevňovány místní a účelové komunikace obce. 

Postřeh třetí – aktuální problémy a dotační tituly: 
Z mého úhlu pohledu je a vždy bude toto nejturbulentnější oblast, která se nepřetržitě vyvíjí. 
Co se již během léta povedlo: 

Na co čekáme:

Postřeh čtvrtý – zbytek roku 2023 aneb o čem se „na dědině“ mluví: 
Plán akcí na rok 2023 je součástí nového obecního webu. Web si občané budou moci pilotně synchronizovat se svým Google
kalendářem. Důležité informace budou občanům sdělovány i pomocí sociální sítě Facebook, která je s webem propojena.

O čem se na „dědině“ mluví:

http://www.pavloviceuprerova.cz/
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ZAČÁTEK NOVÉHO ŠKOLNÍHO ROKU V MŠ
Prázdniny nám opět utekly jako voda a čas pohody, výletů, dovolených, koupání a odpočinku je nenávratně pryč. Všichni jsme
si letos užili velmi rozmarné léto a plni zážitků jsme se zase vrátili k plnění svých povinností.

Na některé malé děti navíc čekaly první dny v mateřské škole, ke kterým neodmyslitelně patří odloučení od maminky, zvykání
si na nový režim v cizím prostředí, noví kamarádi a paní učitelky.

My jsme v naší školce začaly již poslední týden v srpnu výzdobou interiéru a přípravou třídy na nový školní rok. S našimi dětmi
jsme dostali na starost výzdobu dolní zastávky v Pavlovicích, kterou jsme také před začátkem školního roku ozdobily sluníčky        
a vlaštovičkami. Děti měly obrovskou radost, že se mohly podílet při přípravě výzdoby – malování, vystřihování a lepení.        
V měsíci září navštívil naši MŠ p. Dostál – malíř a kreslíř, který dětem ukázal jednoduchou formou a motivací kreslení zvířátek.
V říjnu se chystáme na Den otevřených dveří Hasičské zbrojnice v Přerově a v dalších měsících nás čeká ještě plno dalších akcí,
které si s dětmi společně užijeme.

V novém školním roce přejeme všem dětem spoustu nových poznatků, zážitků, kamarádů a veselé paní učitelky.

Za MŠ Pavlovice
p.uč. Kovaříková Dagmar

NOVÝ ŠKOLNÍ ROK
Mnoho dětí v rámci celé České republiky vstoupilo 4. září letošního roku
poprvé do školy. Výjimku netvořilo ani 16 dětí pocházejících z Pavlovic                      
a blízkého okolí. Plni napětí a očekávání zamířily tyto děti nejdříve do
Kulturního domu v Pavlovicích, kde se společně se svými staršími spolužáky
zúčastnily slavnostního zahájení školního roku. Jeho součástí byl také uvítací
ceremoniál, při kterém byli naši noví kamarádi dekorováni medailí
označenou svým jménem a rokem nástupu do školy. Medaile a další
upomínkové předměty jim za asistence paní učitelky Jitky Létalové předávali
žáci deváté třídy, kteří se zároveň stali jejich patrony pro celý nadcházející
školní rok. 

Poté se naši nejmladší školáci vypravili do školy. Zde si prohlédli svoji třídu,
seznámili se s učebními pomůckami a také už se i trochu „učili“.

Přejeme všem prvňáčkům na jejich dlouhé cestě školním životem hodně
úspěchů a radosti při získávání nových vědomostí  a schopností.

Mgr. Jitka Létalová
foto: Romana Vacková

S nástupem podzimu všem žákům opět začíná i povinná školní docházka. Chtěl bych všem žákům vzkázat, že učení ani kolikrát
bavit nemusí, ale to, co má člověk v hlavě, mu nikdy a nikdo neukradne. 

Vám všem ostatním přeji krásný, prosluněný podzim v naší obci a pomozte nám společnými silami naši krásnou obec
zvelebovat a nachystat na „zimní spánek“. My, jako zastupitelstvo obce, budeme dělat vše proto, abychom si směle mohli říci,
že Pavlovice u Přerova jsou a budou „dědina s dechem 21. století“ ve všech možných aspektech.

 
 Mgr. Jaromír Školoudík, Ph.D.

                                                                                                          starosta obce
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MYSLIVECKÝ SPOLEK
Podzim v lese v Pavlovicích u Přerova: Když příroda obléká své nejkrásnější šaty.

Podzim je obdobím, které mnozí z nás zbožňují. Je to doba, kdy se příroda připravuje na svůj zimní odpočinek, a přitom nám
dává tu nejkrásnější podívanou roku. A není nic krásnějšího než strávit podzimní den procházkou. Jedním z míst, kde si můžete
tuto podzimní atmosféru užít, je v lese Záhoří nebo les Pálenina. A právě tento les se v podzimních měsících proměňuje        
v pohádkový svět barev a vůní. Myslivci, kteří tuto krajinu znají jako své boty, nám odkrývají tajemství podzimního lesa.

Již brzy po začátku září začíná příroda pomalu měnit svůj oděv. Listy stromů se postupně barví do různých odstínů žluté,
oranžové a červené. Každý strom se zdá být malířem, který na svých větvích vytváří jedinečné obrazy. Procházet se lesem        
v této době je jako projít se v galerii plné živých obrazů.

Les je naplněn vůněmi houbovými a plody lesa. Houbaři mají v těchto místech plné ruce práce, když hledají hřiby, lišky a další
chutné druhy hub. Pro milovníky lesních plodů jsou zase sběrači borůvek, ostružin, nebo šípků.

Podzim v lese je také časem pro zvířecí přírodní koncerty. Zvuky lesa se mění, ptáci se připravují na svou migraci a v lesním
podrostu se ozývá šustění drobných zvířat.

Myslivci vědí, že podzim je také dobou, kdy se začíná projevovat aktivita zvěře. Srny, jeleni a divočáci se začínají připravovat na
zimu, a proto je možnost spatřit je při svých procházkách mnohem vyšší. Pro myslivce je to také čas, kdy pečlivě sledují zvěř        
a dělají plány na nadcházející lov. Pro myslivce je podzimní období nejen doba pracovní, ale také doba, kdy si mohou užít krásy
přírody, kterou chrání a ochraňují. Pro nás všechny je to příležitost vidět, jak se příroda připravuje na zimu a jak nám dává
nádhernou podzimní podívanou.

Pokud máte příležitost, procházejte se kouzelným lesem v podzimních měsících. Zaručuji Vám, že nebudete litovat.

Bc. Adéla Šimčíková

LEGIOVLAK
V úterý 19. 9. 2023 žáci 9. třídy s paní učitelkou Šromotovou navštívili v Přerově na nádraží ČD Legiovlak. Příběh těchto
Legiovlaků se odehrával v době první světové války roku 1914 až 1920.

Legiovlak nám vyprávěl příběh o životě a útrapách československých legionářů, kteří jeli podobným vlakem přes celou Sibiř        
do přístavu ve Vladivostoku.

Průvodce, oblečen v uniformě legionáře nám líčil, jakým způsobem legionáři pracovali, žili a spali. Vlak se skládal z různých
vagónů například kovářská dílna, krejčovská dílna, lékařský vagón, salónní vagón pro důstojníka, štábní vagón, poštovní vagón
a vagón pro obranu vlaku.

V jednotlivých vagónech jsme se seznámili s tehdejším vybavením těchto vagónů. Mě zaujal kulomet MAX, který byl vyráběn ve
Velké Británii v americké licenci, takže jej používaly téměř všechny tehdejší armády. Na kulometu bylo nejzajímavější že měl
hlaveň chlazenou vodou.

Legie začaly vznikat z dobrovolníků českých krajanů žijících v Rusku a později se k nim přidávali zběhové Rakousko-Uherské
armády. Na konci války legie byli v síle dvou pluků.

Zapsali:
Leonard Zábranský – žák 9. třídy
Paní učitelka Dagmar Šromotová
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KNIHOVNA
Letní dny jsou pomalu u konce a pavlovická Knihovna se pomalu probouzí z letního sucha. 
Přicházející podzim, jdoucí ruku  v ruce se sychravějším počasím, znamená totiž více času 
na čtení a také více prostoru k akcím Knihovny. Počátek školního roku přináší opět možnost 
organizace knihovnických lekcích s dětmi prvního stupně základní školy, školkou i školní družinou. 
Nezapomínáme ani na ty nemladší a v rámci účasti na projektu BOOKSTART – S knížkou do života se angažujeme při
každoročním Vítání občánků, které se letos uskuteční v pátek 22. září. 

V měsíci říjnu probíhá 2. – 6. 10. Týden knihoven, v jehož rámci organizujeme další knihovnické lekce, navštíví nás děti
mateřské školy v Želátovicích a v kulturním domě proběhne čtení pro seniory z Domova Alfreda Skeneho. Po celou dobu také
bude probíhat v běžných otevíracích hodinách antikvariát vyřazených či věnovaných knih. Podrobný rozpis akcí bude zveřejněn
na našich webových stránkách. 

Počátkem roku jsme měli velký úspěch s Cestovatelskou přednáškou o Japonsku, a proto jsme i na podzim opět pozvali
manžele Márovi, cestovatele a spisovatele, aby nám tentokrát povyprávěli o své nejdobrodružnější expedici. Cestovatelská
přednáška o Jihoafrické republice, Namibii, Botswaně a Zimbabwe pod názvem Tajuplná Afrika proběhne 10. října v 16:30        
v kulturním domě.  

Díky podpoře obce i Městské knihovny v Přerově byly pořízeny přibližně tři desítky nových titulů a 12. října nás čeká nový
cirkulační soubor o 150 knihách, které budou opět k dispozici po celý rok. Neváhejte se zastavit, máme k dispozici i několik
nových a zajímavých titulů z odborné literatury, jako Sedm zákonů Miroslava Bárty, Hebrejky od Jana Fingerlanda, knihy        
o spánku, emocích či přátelství. Nelze pominout ani stálý fond několika knih nedávno zesnulého výjimečného spisovatele
Milana Kundery, které velmi doporučujeme. 

Budeme rádi, když se v Knihovně zastavíte, ať v rámci akce či běžné otevírací doby, která zůstává nezměněna každý pátek od
13:00 do 18:00. Nezapomeňte se také přijít podívat na náš antikvariát, který je k dispozici vždy během běžné otevírací doby
vzadu v čítárně. Jedna antikvariátní kniha stojí symbolických 10Kč a výdělek jde na výtvarné potřeby pro děti.
Děkujeme za Vaši přízeň a těšíme se na další setkávání. Čtěte a užívejte!

Marie a Marek Henslovi, Knihovníci 

Nejlepší venkovský knihovník za rok 2023-  3. místo

ZPRÁVY Z RÁJE
Milí čtenáři Pavlovických listů,

přinášíme Vám podzimní novinky z Centra pro rodinu Ráj.

Od posledního vydání Pavlovických listů se toho na Ráji událo opravdu hodně. Již druhým rokem patřila květnová nedělní
odpoledne Dnům otevřené zahrady. Každou neděli se brány Ráje otevřely na celé odpoledne veřejnosti, měli jsme připravený
program pro rodiny a otevřenou naši domácí mini kavárnu. Touto akcí chceme nejen nabídnout kávu a program, ale
především pozvat veřejnost do naší Rajské přírodní zahrady, kterou postupně přetváříme a rádi bychom z ní udělali místo pro
příjemné trávení času rodin z Pavlovic i okolí.

Každý měsíc patří v našem programu stálé místo Večeru pro nás dva - program pro dvojice (manžele i partnery). Na přihlášené
čeká večeře, krátký program na předem dané téma (poslední například Emoce aneb jak rozproudit naši lásku) a potom zbytek
večera jen pro trávení času ve dvou, povídání si ať už na téma večera nad připravenými otázkami nebo na vlastní témata.
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Oblíbené události na Ráji jsou také dopolední i odpolední besedy pro rodiče, témat bylo spoustu, například Život s více dětmi,
Cyklická žena, Rozvíjení vzájemné důvěry rodiče a dítěte. Na konci léta jsme organizovali přednášku Jak mohou rodiče
prvňáčkovi usnadnit první týdny ve škole. V letních měsících jsme organizovali oblíbené příměstské tábory. Konaly se        
v Pavlovicích u Přerova, Dřevohosticích a v Hradčanech. Celkem jsme vytvořili program pro více než 360 dětí.

Konec léta tradičně u nás patří Cestě pohádkovou říší, kterou už druhým rokem organizujeme jako součást Hodových oslav
obce Pavlovice u Přerova. Toto spojení považujeme za skvělé a jsme rádi, že můžeme dotvořit program hodů aktivitou pro celé
rodiny. Letos se na naši cestu s pohádkovými postavičkami vydalo 105 dospělých a 115 dětí.

Na podzim proběhl také oblíbený Podzimní dobročinný bazárek oblečení v Kulturním domě v Pavlovicích. Velmi děkujeme obci
za možnost bazar v kulturním domě pořádat. Událost je čím dál oblíbenější. Ve 13 hodin se otevřely hlavní dveře kulturního
domu a o půl 2 bylo v kulturním domě přes 50 návštěvníků, kteří se přišli poohlédnout po nových kouscích do svého šatníku.
Prodejní cena za kus je 25 Kč a někteří se skutečně přišli zeptat, zda i zimní bunda, kolečkové brusle nebo autosedačka je
pouze za 25 Kč. Jsme rádi, že je událost oblíbená a lokální výměna oblečení dobře funguje!

Na začátku října začíná v CPR Ráj spousta kurzů, na některých najdete ještě poslední volná místa. Kurz efektivního rodičovství -
pro rodiče možnost rozvíjet své rodičovské dovednosti a zjistit, jak lépe porozumět svým dětem a jak řešit vznikající situace
respektujícím způsobem. Kurz Manželské večery - 8 večerů, každý z nich má předem známé téma a společný čas pro manžele  i
partnery - skvělý čas, jak utužit vztah a vzájemnou lásku. Dále kroužek pro dětí od 9 let - Polytechnika pro praktický život.
Tvořivá dílna pro děti - každé pondělí pro děti od 3 let - malování, vyrábění, tvoření, různá témata i techniky a zahájíme také        
8 týdenní kurz Keramika pro děti od 6 let. Kompletní nabídku našich programů i s přihláškami naleznete na našem webu
www.raj-pavlovice.cz.

O víkendu 11. - 12. listopadu budeme v kulturním domě v Pavlovicích pořádat Festival IQ play - putovní hravou výstavu, na
které jsou k vidění, ale hlavně k vyzkoušení hry a hračky edukativního charakteru, smyslové hračky a logické hry, stavebnice a
Montessori pomůcky. Nechybí ani koutek pro nejmenší děti. Obec Pavlovice u Přerova na tuto výstavu poskytne kulturní dům,
který se promění v jednu velkou hernu, která bude rozdělená do několika zón podle druhu her. Zóna logických her bude
zahrnovat i společenské deskové hry a jejich zvětšeniny i "smart hry" pro jednoho hráče. Stavebnicová zóna bude plná
stavebnic z nejrůznějších materiálů, i méně známých stavebnic. Baby zónu pak budou tvořit smyslové hračky, obří stavebnice,
logické skládačky a Montessori pomůcky. Vstupenky si bude možné zakoupit v předprodeji přes naše webové stránky i na
místě v době konání události.

Nově je součástí nabídky Centra pro rodinu Ráj i ŽIVOTNÍ KOUČINK a DOPROVÁZENÍ MANŽELŮ KOUČOVÁNÍM. Životní koučink
je vhodný pro všechny, kdo se chtějí ve svém životě posunout dál nebo ho trápí vztahy v rodině. Také je vhodný prostředek        
k řešení situace, kdy začne práce až moc zasahovat do osobního života nebo je třeba rozproudit lásku v manželství nebo vyjít
ze tmy krize. Pokud Vás zajímá více, srolujte na hlavní straně našeho webu níže pod nabídku akcí a přečtěte si o tomto
programu víc.

Díky, že jste s námi.
Za Centrum pro rodinu Ráj Martina Dlouhá

Více o našich programech na www.raj-pavlovice.czOdkaz na webové stránky



Zdravím všechny fanoušky fotbalu,
toho našeho pavlovického zvláště.

Máme podzim a začala nám nová fotbalová sezóna a na startu se hodí malé zhodnocení té minulé.

Událo se toho opravdu mnoho. Naše mužstva odehrála desítky přípravných a mistrovských utkání, organizovali jsme         
či pomáhali zabezpečovat řadu sportovních či společenských akcí. Namátkou bych vybral na příklad náš již 3. rockový ples,         
či ples mikroregionální. Sami či ve spolupráci s okolními kluby jsme měli celkem 6 družstev - od mužů po benjamínky.
Něco se nám dařilo - práce s mládeží, něco už méně. Mám na mysli působení našeho týmu mužů v krajské soutěži. Byl nám
nabídnut postup (ze 4. místa) a chtěli jsme si tu soutěž vyzkoušet. Nemá cenu se vymlouvat na zranění. Byla to velmi cenná
zkušenost pro hráče i pro nás v klubu. Nyní jsme se ovšem plni odhodlání vrátili do okresního přeboru. Vrátili jsme se po roce
do známé soutěže, ale již s novým trenérem. V červenci nás navždy opustil náš trenér Marian Ševčík. Náhradu jsme sehnali
více než důstojnou. Novým trenérem našich velkých fotbalistů se stal pan Richard Švehlík. Moc si od jeho angažování jako
klub slibujeme. Věřím, že bude i novou motivací pro naše fotbalisty. 
Naše mládežnická družstva pokračují v podobném duchu. Opět máme přihlášeny obě přípravky, mladší i starší žáky a dorosty.
Dorost ve spolupráci s SK Radslavice, zbytek sami případně ve spolupráci s FC Beňov (starší přípravka).

Do nové sezóny vstupujeme s kompletní sadou nových dresů, které jsme pořídili na závěr té minulé. Klukům, ale i holkám
opravdu sluší. Viz. foto. Za spolupráci děkujeme všem partnerům klubu!

Aktuality z dění našeho klubu můžete sledovat nejlépe na FB profilu našeho klubu - odkaz zde: FB profil TJ Sokol Pavlovice         
u Přerova nebo prostřednictvím QR kódu (níže pod článkem). Naše webové stránky procházejí v tuto dobu rekonstrukcí. Vrátí
se hezčí.

Závěrem by chtěl opět apelovat na všechny ochotné lidi z Pavlovic a okolí, kteří by se rádi zapojili do chodu našeho klubu.
Budeme rádi za každou ruku či nohu. Nejde jen o trénování. Někdy stačí málo – pomoct nachystat hřiště, udělat dětem
rozhodčího, pomoct s obsluhou ve stánku. Ozývat se můžete buď mě nebo našemu předsedovi Pavlu Schwanovi.

Držte nám palce a na shledanou u hřiště.

Sportu zdar, fotbalu zvláště.

 Dalibor Vacek
TJ Sokol Pavlovice u Př.

sekretář
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TJ SOKOL

SDH PAVLOVICE U PŘEROVA
Vážení čtenáři,

Od vydání předchozího čísla Pavlovických listů jsme v naší horečné aktivitě nepolevili.

Dne 19.6 byl vyhlášen poplach, při kterém naše jednotka asistovala při odstraňování spadlých drátu vysokého napětí přes
vozovku směrem na Kladníky. 

Jako první plánovaná akce od minulé uzávěrky proběhla 24.6 soutěž mladých hasičů ,,O pohár starosty obce Pavlovice         
u Přerova“ na domácí půdě.

Hned následující týden jsme si vzali na starost zajištění občerstvení na prvním letním kině, které bylo spojeno s ukončením
školního roku. Pro děti i dospělé bylo nachystáno bohaté občerstvení a pro děti nanuky zdarma. Po této akci začaly prázdniny
a mohlo by se zdát, že bude chvíli ,,klid“. Ale naši vedoucí mladých hasičů si ve spolupráci s dalšími pomocníky připravili pro
děti příměstský tábor. Tohoto tábora se zúčastnili i děti, které do hasičského kroužku nechodí. Během táborového týdne děti
absolvovali výlet na Helfštýn, do lanového centra, spaní v hasičské zbrojnici, navštívili zbrojnici profesionálních hasičů         
v Přerově, dovádění v pěně, ale nezapomněli ani na trénování hasičských disciplín a dovedností.

http://facebook.com/tjsokolpavloviceuprerova
http://facebook.com/tjsokolpavloviceuprerova
http://facebook.com/tjsokolpavloviceuprerova
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Po prázdninách následovaly HODY
V pátek bylo před hasičskou zbrojnicí divadlo s představením Chůvičky. V sobotu i neděli pro vás byla nachystána výstava
retro hraček našeho člena. Během sobotního dopoledne jsme přestavěli naši zbrojnici na zázemí pro večerní hodovou
zábavu. I tady bylo nachystáno bohaté pohoštění. Ať už od klasických klobásek nebo uzeného bůčku tak i nově připravené
bulky s trhaným masem nebo na baru míchaných drinků. Doufám, že ve spojení s dobrou hudbou, pitím a přáteli jste si akci
užili. V neděli ráno naši členové doprovázeli mažoretky a hudbu při tradičním budíčku. Následovala hodová mše svatá          
v kostele. V pondělí proběhl jako vždy úklid po hodech, který zabere skoro celý den. Mezi netradiční aktivitu, které jsme se          
v tomto období zúčastnili, byl Gulášfest v Podolí kde zástupci sboru vyvařili 2. místo.

Jako samostatný odstavec bych ještě shrnul aktivity a úspěchy našich závodníků.

Začnu od mladších a starších žáků. Ti mívají pravidelně ve středu trénink a o víkendech soutěže v požárním útoku, které jsou
většinou v sobotu i neděli pokaždé v jiné vesnici. Díky tomu mají naši malí závodníci procestovaný celý okres. Posuďte sami:
Paršovice, Dřevohostice, Partutovice, Soběchleby, Střítež nad Ludinou, Špičky, Radslavice. Dorostenci, kteří mají požární útok
na delší trati závodili v Paršovicích, Olšovci, Partutovicích a Dřevohosticích. Zde byl prováděn noční požární útok a naši
závodníci obsadili 1. místo. Dále se účastnily závodů na 100m překážek, které se konaly v Českém Těšíně, Moravském
Berouně, Bludově a Kamenci.

Mezi nejčastěji navštěvované závody patří závody TFA, které jste u nás mohli vidět na jaře. Na těchto závodech obsazují naše
reprezentantky a reprezentanti pravidelně přední pohárové pozice.

Podrobnější článek o úspěších našich závodníků a místech, které navštívili si pro Vás připravíme do příštího vydání. A opět
jako minule máme akci po uzávěrce tohoto čísla, takže o té zase příště.

Zbyněk Jurečka
Starosta SDH Pavlovice u Přerova
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